
 

 

BRK.0002.14.2019.US 

P r o t o k ó ł  Nr  XIV/2019 
_______________________________________________ 

z sesji Rady Miejskiej w B y t o w i e 
z dnia 27 listopada 2019 r. 

 

Ad. pkt-u 1. 
Obecni na sesji Rady Miejskiej w Bytowie wg załączonej listy obecności – tj. 20 radnych. 

 

Nieobecna: 

- radna Barbara Kosmowska. 

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W sesji Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  

 

Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Obradom przewodniczył Jan Treder – Przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Przewodniczący obrad otwierając XIV sesję Rady Miejskiej w Bytowie, o godz. 10:00,  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bytowie, ul. 1 Maja 15, stwierdził kworum 

radnych, przy którym może obradować i podejmować uchwały Rada Miejska w Bytowie.  

 

W dalszej kolejności przywitał radnych Rady Miejskiej w Bytowie, zaproszonych gości oraz 

przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, Polskiej Spółki Gazownictwa Oddział Zakład 

Gazowniczy w Gdańsku i w Koszalinie, kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, 

przewodniczących zarządów osiedlowych, prasy oraz pozostałych mieszkańców 

przysłuchujących się obradom Rady.  

 

Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami na sesję został 

radnym przesłany w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 

5. Informacja o budowie gazociągu wysokiego ciśnienia Bytów-Chojnice.  

6. Informacja o realizacji inwestycji przez gminę Bytów w 2019 roku.  

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) wyrażenia zgody na przystąpienie gminy Bytów do realizacji projektu  

w ramach Poddziałania 6.1.2. Aktywizacja społeczno-zawodowa Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020 (druk nr 

107), 
b) zaliczenia drogi na terenie gminy Bytów do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej  

przebiegu (druk nr 112), 

c) przygotowania przez burmistrza Bytowa projektu uchwały Rady Miejskiej w Bytowie 

ustalającej zasady i warunki sytuowania obiektów małej architektury, tablic 

reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów 

jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane 
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na terenie gminy Bytów (druk nr 104), 

d) zmiany uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i stawki tej opłaty (druk nr 113), 

e) zmiany uchwały w sprawie określenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe 

lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, 

wykorzystywanych jedynie przez część roku (druk nr 114), 

f) uchylenia uchwały o zmiany uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk nr 115), 

g) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2019 r. (druk nr  110), 

h) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bytów na lata 2019-2026  

(druk nr 111), 
i) rozpatrzenia wniosku (druk nr 108), 

j) rozpatrzenia wniosku (druk nr 109). 

8.  Komunikaty i sprawy bieżące.      

9.  Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Następnie przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do porządku obrad i zgłosił wniosek  

o rozszerzenie porządku obrad w pkt 7 o dodatkowy projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 116), jako podpunkt k.  

 

Innych uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał wniosek o rozszerzenie porządku obrad 

pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania (19-za) Rada Miejska wniosek przyjęła. 

 

W głosowaniu nie wziął udziału radny Ireneusz Gospodarek.  

 

Porządek obrad został zmieniony w następującym brzmieniu, wg którego będzie procedować 
Rada Miejska w Bytowie:  

1. Otwarcie sesji. 

2.   Przedstawienie porządku obrad. 

3.   Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 

5. Informacja o budowie gazociągu wysokiego ciśnienia Bytów-Chojnice.  

6. Informacja o realizacji inwestycji przez gminę Bytów w 2019 roku.  

7.   Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) wyrażenia zgody na przystąpienie gminy Bytów do realizacji projektu  

w ramach Poddziałania 6.1.2. Aktywizacja społeczno-zawodowa Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020  

(druk nr 107), 
b) zaliczenia drogi na terenie gminy Bytów do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej  

przebiegu (druk nr 112), 

c) przygotowania przez burmistrza Bytowa projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Bytowie ustalającej zasady i warunki sytuowania obiektów małej architektury, 

tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, 
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standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą 
być wykonane na terenie gminy Bytów (druk nr 104), 

d) zmiany uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i stawki tej opłaty (druk nr 113), 

e) zmiany uchwały w sprawie określenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki 

letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część roku (druk nr 114), 

f) uchylenia uchwały o zmiany uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk nr 115), 

g) wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2019 r. (druk nr  110), 

h) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bytów na lata 2019-2026  

(druk nr 111), 
i) rozpatrzenia wniosku (druk nr 108), 

j) rozpatrzenia wniosku (druk nr 109), 

k) rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 116). 

8.  Komunikaty i sprawy bieżące.      

9.  Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Głosowanie: 20-za. 

 

Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad Jan Treder poinformował, że zgodnie ze statutem gminy Bytów oraz  

z ustawą o dostępie do informacji publicznej protokół z ostatniej sesji został wyłożony 

w biurze Rady Miejskiej (pok. nr 102) oraz opublikowany na stronie internetowej Biuletynu 

Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

 

W związku z powyższym przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z poprzedniej sesji.  

 

Rada Miejska w głosowaniu: (20-za, p-0, w-0) przyjęła protokół.  

 

Ad. pkt-u 4. 

Radny Jerzy Wyczk zadał pytania: 
 

- w sprawie udziału zastępcy burmistrza Jacka Czapiewskiego w posiedzeniu zespołu ds. 

oceny wniosków złożonych w zakresie dofinansowania remontu zabytków oraz  

w wyjeździe terenowym ww. zespołu. 

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Powiedział, że zgodnie  

z zarządzeniem burmistrza został powołany zespół ds. oceny wniosków, który odbył  

3 posiedzenia w tym jedno wyjazdowe, w celu dokładnego zweryfikowania stanu 

technicznego obiektów, zgodnie z złożonymi wnioskami. Protokół z posiedzenia zespołu w 

sprawie dofinansowania wniosków niebawem zostanie przekazany burmistrzowi oraz Radzie 

Miejskiej do akceptacji. 
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- w sprawie udziału burmistrza Bytowa Ryszarda Sylki w spotkaniu z przedstawicielami 

Urzędu Miejskiego w Szczecinku, w celu skonsultowania tematu wprowadzenia 

komunikacji miejskiej. 

Odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Powiedział, że w dniu 13.11.2019 r. 

wraz z Andrzejem Kraweczyńskim uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielami Urzędu 

Miejskiego w Szczecinku, w celu zapoznania się z funkcjonowaniem komunikacji miejskiej 

na ich terenie, w tym autobusów elektrycznych. Urząd w ramach projektu zakupił 

z polskiej firmy URSUS 25 autobusów, z tego 10 autobusów elektrycznych. Jeżeli chodzi  

o zakup autobusów elektrycznych to są bardzo drogie, na które gminę Bytów nie stać.  
Do tego dochodzą wysokie koszty ich utrzymania. W czasie wizyty poruszano też tematy 

związane z gospodarką odpadami.  

 

- w sprawie udziału zastępcy burmistrza Jacka Czapiewskiego w spotkaniu  

z przedstawicielami Przedsiębiorstwa Budownictwa Drogowo-Inżynieryjnego 

(wykonawcą), w celu zgłoszenia uwag dot. budowy drogi wojewódzkiej nr 209. 

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Powiedział, że spotkanie to 

dotyczyło przeglądu stanu technicznego wykonania drogi wojewódzkiej w kierunku 

Borzytuchomia pod względem zgłoszonych uwag przez gminę oraz mieszkańców. Uwagi 

dotyczyły przede wszystkim budowy ścieżki rowerowej wzdłuż jezdni, wykonania wjazdów 

na posesje, wysokości krawężników oraz odwodnienia. Uwagi zostały w całości 

uwzględnione przez wykonawcę. 
 

Radny Bartosz Majkowicz zadał pytanie: 

 
- w sprawie spotkania burmistrza Bytowa Ryszarda Sylki z przedstawicielami Komendy 

Powiatowej Policji w Bytowie, Powiatowej Straży Pożarnej w Bytowie oraz Szpitala 

Powiatu Bytowskiego w sprawie zasad korzystania ze ścieżki rowerowej na nasypie 

kolejowym. 

 

Odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Powiedział, że budowa ścieżki 

rowerowej została zakończona. Spotkanie z ww. przedstawicielami zostało zorganizowane  

w celu omówienia zasad korzystania ze ścieżki rowerowej pod względem bezpieczeństwa 

oraz możliwości dotarcia ww. służb do posesji położonych przy ścieżce. 

 

Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska zadała pytania: 
 

- w sprawie wprowadzenia regulaminu funkcjonowania monitoringu wizyjnego na terenie 

Urzędu Miejskiego w Bytowie. 

 

Odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Powiedział, że celem wprowadzenia 

monitoringu wizyjnego na terenie Urzędu Miejskiego jest zapewnienie bezpieczeństwa  

w budynku Urzędu i na parkingu w czasie pracy oraz po zakończeniu pracy, w tym ochrony 

p.poż. Docelowo przewiduje się rezygnację z całodobowego dozoru. Jeżeli chodzi  

o szczegółowe koszty, to są one rozłożone na lata i zostaną radnej przedstawione w terminie 

późniejszym. 

 

- w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na jeden dzień nieruchomości 

stanowiącej działkę nr 165/6, położonej przy ul. św. Filipa Neri w Bytowie,   

z przeznaczeniem na rozstawienie namiotu cyrkowego. Radna zapytała, jakie jest 



5 

 

stanowisko burmistrza dotyczące cyrku ze zwierzętami, ponieważ temat ten był 

podnoszony w poprzedniej kadencji. 

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Powiedział, że wnioski, które 

wpływają do Urzędu są załatwiane pozytywnie, ponieważ nie było takiej informacji, że 

organizator nie przestrzega ustawy o ochronie zwierząt.     
 

- w sprawie nasadzenia kwiatów sezonowych w donicach na terenie miasta Bytowa.  

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec. Powiedział, że są to dodatkowe 

nasadzenia kwiatów (wrzosów) w donicach na terenie miasta Bytowa, których wcześniej 

brakowało.  

 

Radny Leszek Szymczak zadał pytania: 
 

- w sprawie trwających prac polegających na budowie odcinka drogi ul. Domańskiego od 

Ronda Unii Europejskiej do skrzyżowania z ul. Sychty. Planowany termin zakończenia to 

14.08.2020 rok. Droga jest udostępniona dla ruchu kołowego oraz pieszego. W związku  

z tym zapytał, czy dokonano odbioru technicznego ulicy, czy jest to dalej plac budowy.  

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Powiedział, że inwestycja jest 

rozłożona na dwa lata i termin jej zakończenia upływa  14.08.2020 r. Wykonawca wyraził 

zgodę na użytkowanie odcinka tej ulicy, co jest zgodne z prawem. Odbioru nie dokonano, 

ponieważ inwestycja ta nie została zakończona. Jest to plac budowy. 

 

- w sprawie zakończenia budowy ścieżki rowerowej na nasypie kolejowym. Czy dokonano 

odbioru technicznego ścieżki rowerowej? 

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Powiedział, że zakończyły się 
prace związane z budową ścieżki. Natomiast nie dokonano odbioru technicznego, ponieważ 
są uwagi, które należy usunąć.  
 

W dalszej części radny zapytał, czy jest zgodne z prawem udostępnianie obiektów drogowych 

do użytkowania bez wymaganych odbiorów technicznych oraz kto odpowiada  

w przypadku jakiegoś zdarzenia. 

 

W odpowiedzi zastępca burmistrza Jacek Czapiewski stwierdził, że takie możliwości są 
dopuszczalne. Dla przykładu podał budowę drogi wojewódzkiej nr 209, która została również 
oddana do użytku bez ostatecznego odbioru.  

 

Rozumiem, że obie inwestycje są placami budowy, powiedział radny Szymczak. 

 

Tak odpowiedział zastępca burmistrza. 

 

Radna Alicja Kiedrowska zadała pytania: 

 
- w sprawie trwających prac związanych z opracowaniem projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego śródmieścia Bytowa. 
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Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Powiedział, że obecnie trwają 
prace nad opracowaniem dokumentów planistycznych do projektu m.p.z.p śródmieścia 

Bytowa. Jeżeli chodzi o szczegóły, to można je uzyskać bezpośrednio w Wydziale 

Gospodarki Przestrzennej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  Bytowskie Centrum Kultury 

również wchodzi w to opracowanie.  

 

- w sprawie trwających prac polegających na przebudowie ul. Pochyłej w Bytowie. 

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Powiedział, że termin 

zakończenia inwestycji przewiduje się na dzień 30.06.2020 r. Inwestycję wykonuje 

Przedsiębiorstwo Drogowe Romana Jereczka z siedzibą w Przyborzycach. 

 

Radna Lucyna Kapeluch zadała pytanie: 

 
- w sprawie nabycia przez gminę Bytów działek w Udorpiu w drodze darowizny od Skarbu 

Państwa. 

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Powiedział, że nie są to działki 

pod plac zabaw w Udorpiu a dotyczą dróg. Działki pod plac zabaw są w trakcie załatwiania.  

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz poruszył temat związany z uporządkowaniem dróg, 

znajdujących się pomiędzy blokami mieszkalnymi oraz budynkami gospodarczymi w 

Udorpiu. 

 

W odpowiedzi burmistrz stwierdził, iż dokonano złego podziału gruntu, który powinien 

uregulować Skarb Państwa a nie gmina Bytów. Niemniej jednak będziemy starali się pomóc 

mieszkańcom w rozwiązaniu tego problemu. 

 

Innych pytań ani uwag do sprawozdania burmistrza nie było. 

 

Szczegółowe wypowiedzi ww. radnych oraz burmistrzów zawarte są w nagraniu sesji 

udostępnionym w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Bytowie oraz  

stanowiącym załącznik do protokołu. 

 

Sprawozdanie burmistrza stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 5. 
Informacji o budowie gazociągu wysokiego ciśnienia Bytów-Chojnice w imieniu Polskiej 

Spółki Gazownictwa udzielił Pan Marek Rudnicki w formie prezentacji multimedialnej, która 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Poinformował, że inwestorem jest Polska Spółka 

Gazownictwa. Za realizację zadania odpowiada Oddział Zakład Gazowniczy w Gdańsku. 

Wykonawcą jest konsorcjum firm: PGNiG Gazoprojekt z Wrocławia oraz Inplus Energetyka  

z Olsztyna. Jest to inwestycja celu publicznego, finansowana ze środków publicznych. 

 

Następnie głos zabrał Pan Marcin Woźnica przedstawiciel Polskiej Spółki Gazownictwa 

Oddział Zakład Gazowniczy w Koszalinie, który na podstawie prezentacji multimedialnej 

omówił koncepcje gazyfikacji średniego ciśnienia na terenie gminy Bytów oraz gmin 

ościennych, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Zamierzeniem spółki jest aby 

zgazyfikować w pierwszej kolejności takie gminy jak: Borzytuchom, Tuchomie, Studzienice 

oraz przy tym miejscowości gminy Bytów: Świątkowo, Chomice, Nieczulice, Niezabyszewo, 



7 

 

Udorpie, Mądrzechowo, Rzepnica. Jeżeli chodzi o Pomysk Wielki, to analizy techniczno-

ekonomiczne nie wykazały opłacalności. Terminy wykonania prac uzależnione są od 

pozyskania praw do dysponowania gruntem oraz uzyskania stosownych decyzji 

administracyjnych. Na zakończenie poinformował, że współpraca z potencjonalnymi 

inwestorami układa się bardzo dobrze i wszystko idzie w dobrym kierunku. 

 

W dyskusji głos zabrali radni: Alicja Kiedrowska, Aleksander Pradella,  Jerzy Wyczk,  

Teresa Pranczk, Kazimierz Olik, Eugeniusz Wiatrowski, Wiesław Dykier, Jan Treder, którzy 

otrzymali wyczerpujące odpowiedzi ze strony przedstawicieli Polskiej Spółki Gazownictwa 

Zakładu Gazowniczego w Koszalinie. 

 

Przewodniczący Rady podziękował przedstawicielom Polskiej Spółki Gazownictwa  

za szczegółowe przedstawienie informacji na temat budowy gazociągu wysokiego i średniego 

ciśnienia na terenie gminy Bytów oraz gmin ościennych. 

 

Szczegółowe wypowiedzi ww. radnych oraz przedstawicieli Polskiej Spółki Gazownictwa  

zawarte są w nagraniu sesji udostępnionym w BIP i na stronie internetowej Urzędu 

Miejskiego w Bytowie oraz  stanowiącym załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad:  

 

Ad. pkt-u 6. 
Informacji o realizacji inwestycji w gminie Bytów w 2019 roku w formie prezentacji 

multimedialnej, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu udzielił zastępca burmistrza  

Jacek Czapiewski. Do najważniejszych z nich zaliczył: 

1) Utwardzenie dróg płytami JUMBO na terenie gminy Bytów. Całkowita wartość zadania: 

178 615,93 zł. Termin zakończenia realizacji zadania: 31.12.2019 r. 

2) Budowa odcinka drogi ul. Domańskiego do ronda Unii Europejskiej. Całkowita wartość 
zadania: 4 168 773,69 zł. Termin zakończenia realizacji zadania: 14.08.2020 r. 

3) Budowa podziemnego zbiornika p.poż w Płotowie. Całkowita wartość zadania: 

135 210,00 zł. Termin zakończenia realizacji zadania: 31.07.2019 r. 

4) Wymiana pokrycia dachowego na budynku Szkoły Podstawowej nr 2 w Bytowie. 

Całkowita wartość zadania: 228 859,77 zł. Termin zakończenia realizacji zadania: 

19.08.2019 r. 

5) Budowa sali wiejskiej w Grzmiącej. Całkowita wartość zadania: 473 726,32 zł. Termin 

zakończenia realizacji zadania: 30.06.2020 r. 

6) Modernizacja drogi dojazdowej w Pomysku Małym. Całkowita realizacja zadania: 

191 069,18 zł. Termin zakończenia realizacji zadania: 31.10.2019 r.   

7) Budowa boiska lekkoatletycznego wraz z zagospodarowaniem i niezbędną infrastrukturą. 
Całkowita wartość zadania: 7 946 276,93 zł. Termin zakończenia realizacji zadania: 

31.05.2019 r. 

8) Renowacja zabytkowego mostu na rzece Boruji. Całkowita wartość zadania: 3 370 533,33 

zł. Termin zakończenia realizacji zadania: 23.04.2019 r. 

9) Budowa drogi pieszo-rowerowej pn. „Lobeliowa trasa rowerowa”. Całkowita wartość 
zadania: 3 674 314,99 zł. Termin zakończenia realizacji zadania: 15.11.2019 r. 

10) Przebudowa ul. Pochyłej w Bytowie. Całkowita wartość zadania: 2 454 863,48 zł.  

Planowany termin zakończenia zadania: 30.06.2020 r. 
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11) Przebudową dróg na Osiedlu Leśnym w Udorpiu. Całkowita wartość zadania: 

3 581 000,00 zł. Planowany termin zakończenia zadania: 2.10.2020 r. 

 

 W dalszej części wystąpienia omówił inwestycje zrealizowane w gminie Bytów w ramach 

funduszu sołeckiego w roku 2019. Do których zaliczył: 

1) Budowa oświetlenia w Gostkowie, Mokrzynie, Mądrzechowie, Niezabyszewie, 

Rzepnicy i Udorpiu. Całkowita wartość zadania: 123 629,89 zł. Termin zakończenia 

realizacji zadania: 29.11.2019 r. 

2) Ułożenie płyt JUMBO na terenie sołectwa Dąbie, Grzmiąca, Pomysk Mały i Płotowo. 

Całkowita wartość zadania: 50 373,67 zł. Termin zakończenia realizacji zadania: 

25.09.2019 zł. 

 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. informacją. 
 

Radny Leszek Szymczak zapytał, czy inwestor gmina Bytów otrzymała pozwolenie na 

użytkowanie ścieżki rowerowej i ul. Domańskiego oraz dlaczego te dwie drogi są 
udostępnione społeczeństwu i czy jest to zgodne z prawem.   

 

Nie można zgłosić do użytkowania obiektów, które są obecnie placami budowy. Musi być 
protokół odbioru, inwentaryzacja geodezyjna oraz wszelkie niezbędne dokumenty, które 

należy dołączyć do zgłoszenia.  Wykonawca nie zamknął budowy, ale udostępnił ją do 

użytkowania odpowiedziała Izabela Trojańska kierownik Wydz. WI Urzędu Miejskiego 

w Bytowie.  

 

Radna Irena Grzywnowicz pytała o wykonanie ul. Piwonii. 

 

Będzie wykonany dojazd tylko do krzyżówki, odpowiedziała kierownik Wydz. WI  

Izabela Trojańska. 

     

Radna Katarzyna Januszewska - Lisińska pytała o wykonanie ul. Mickiewicza.  

Jest zrobiona,  odpowiedziała kierownik Wydz. WI. Izabela Trojańska. 

  

Radny Tomasz Franciszkiewicz poruszył temat związany z budową drogi pieszo-rowerowej. 

W szczególności chodzi o nieprawidłowy zjazd z wiaduktu kolejowego na ul. Różaną. 
Będą dostawione dodatkowe słupki, odpowiedział zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz pytał o wykonanie boiska przy ul. Bursztynowej.  

Termin zakończenia realizacji zadania to 5.12.2019 r. odpowiedział zastępca burmistrza  

Mateusz Oszmaniec. 

 

Innych pytań ani uwag do ww. informacji nie było. 

 

Szczegółowe wypowiedzi ww. radnych, burmistrzów oraz kierownika Wydz. WI zawarte są  

 w nagraniu sesji udostępnionym w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w 

Bytowie oraz  stanowiącym załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 7. 

PODJĘCIE UCHWAŁ 

 
a) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie gminy Bytów do realizacji projektu  
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w ramach Poddziałania 6.1.2. Aktywizacja społeczno-zawodowa Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020 (druk nr 107). 

 

Projekt uchwały przedstawił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Poinformował, że gmina 

Bytów złożyła wniosek o dofinansowanie projektu pn. ,,Czas na zmiany” w konkursie w 

ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-

2020.  

Z uwagi na możliwość uzyskania dodatkowych punktów za partnerstwo przy ocenie wniosku 

o dofinansowanie, realizację projektu zaplanowano w formule partnerskiej. Projekt przeszedł 

pomyślną ocenę konkursową i został skierowany do dofinansowania. Wartość projektu 

wynosi – 750.000,00 zł. Dofinansowanie 95%, wkład własny 5%. Planowany termin 

realizacji projektu od 01.12.2019 r. do 31.12.2022 r.  

 

Stanowisko Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w Bytowie 

przedstawił jej przewodniczący Aleksander Pradella informując, iż Komisja projekt uchwały 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 

Stanowisko Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Bytowie przedstawił jej 

przewodniczący Adam Leik stwierdzając, iż Komisja projekt uchwały zaopiniowała jak 

wyżej. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XIV/124/2019 jednogłośnie przyjęła. Głosowanie: 

(20-za, p-0, w-0). 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 8  

do protokołu. 

 

b) w sprawie zaliczenia drogi na terenie gminy Bytów do kategorii dróg gminnych  

i ustalenia jej przebiegu (druk nr 112). 

 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Poinformował, że zgodnie 

z przepisami ustawy o drogach publicznych burmistrz Bytowa proponuje zaliczyć drogę na 

terenie gminy Bytów (Lobeliowa trasa rowerowa) do kategorii dróg gminnych. Wskazana 

droga stanowi uzupełnienie sieci dróg służących miejscowym potrzebom mieszkańców gminy 

Bytów. Droga ta zostanie udostępniona również dla ruchu samochodowego, na której będą 
obowiązywały przepisy o ruchu drogowym. Pozytywną opinię wydał Zarząd Powiatu. 

 

Komisja BFR projekt uchwały zaopiniowała nie jednogłośnie pozytywnie. 

 

Komisja RWOŚ projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

 

Radny Leszek Szymczak podkreślił, iż uzasadnienie do projektu uchwały jest zbyt  

lakoniczne. Z tego co rozumie, to cała ścieżka pieszo - rowerowa ma być drogą gminną, tylko 

dlatego, że na krótkich odcinkach odbywa się ruch kołowy.  
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Ruch kołowy będzie się odbywał na całej długości ścieżki, powiedział zastępca burmistrza  

Jacek Czapiewski. Tylko niektóre części ścieżki będą dopuszczone do ruchu pojazdów 

samochodowych. Użytkowanie tych odcinków związanych jest również z przestrzeganiem 

prawa o ruchu drogowym. Przepisy o ruchu drogowym będą dotyczyły również rowerzystów.  

 

Radny Eugeniusz Wiatrowski podkreślił, iż podejmując tą uchwałę robimy to ze względów 

bezpieczeństwa. Jednocześnie zapytał, czy gmina będzie odśnieżała te odcinki. 

 

Tak, odpowiedział zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. 

 

Radna Kazimierz Olik wyraził wątpliwości, co do użytkowania ścieżki. Otrzymaliśmy dotację 
z zewnątrz na budowę ścieżki lobeliowej. W związku z tym zapytał, czy nie będziemy musieli 

zwracać dotacji, z uwagi przekształcenie ścieżki na drogę publiczną. Poza tym, kto będzie 

odpowiadał za bezpieczeństwo na tej drodze, która jest wąska. Oprócz samochodów, będą 
jeździły po niej użytkownicy na rolkach.  

 

Wniosek był składany na budowę drogi pn. „Lobeliowa pieszo-rowerowa ścieżka”. Dzisiaj 

nadajemy jej status drogi publicznej, żeby zachować przepisy o ruchu drogowym, powiedział 

zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz uważa, że jest to pewna nadgorliwość oraz niezrozumiałe jest 

to, jeżeli nie będzie to droga publiczna, wówczas policja nie będzie mogła dokonywać 
kontroli, czy podejmować jakiś innych czynności. W związku z tym zapytał, jakie przepisy 

prawne regulują tę kwestię.  
 

Jeżeli jest to droga publiczna obowiązują przepisy prawa o ruchu drogowego. Natomiast  

na drogach niepublicznych obowiązują przepisy kodeksu cywilnego, powiedział zastępca 

burmistrza Jacek Czapiewski. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz nadal uważa, że argumenty te są bezpodstawne. Policja 

powinna podejmować również czynności na ścieżce bez przekształcenia jej w drogą 
publiczną.   
 

Policja nie będzie mogła podejmować działań prewencyjnych, na przykład pod względem 

stanu trzeźwości bądź przekraczania prędkości, jeżeli nie będzie to droga publiczna. 

Czynności Policja będzie podejmować, gdy dojdzie do jakiegoś zdarzenia, odpowiedział 

przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

W dalszej części dyskusji radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał burmistrza, dlaczego policja 

nie może podjąć czynności na ścieżce rowerowej tylko na drodze publicznej. Prosi o podanie 

przepisów prawnych. 

 

W odpowiedzi burmistrz stwierdził, że obecnie nie poda konkretnych przepisów w tej 

sprawie, ponieważ ich nie zna, powołując się jedynie na opinię p. Wojciecha Błaszkowskiego 

naczelnika Wydziału Ruchu Drogowego w Bytowie. 

 

Radny Kazimierz Olik zapytał, czy obecnie ścieżka lobeliowa, jest drogą publiczną, czy nie.  
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Nie, odpowiedział burmistrz Ryszard Sylka. Są to działki gminne. Drogą publiczną staną się  
wówczas, gdy po pozytywnej opinii Zarządu Powiatu zostanie podjęta uchwała  

Rady Miejskiej w tej sprawie. 

 

Radny Kazimierz Olik zapytał, czy nie będzie sytuacji takiej, jeżeli przyjmiemy tą uchwałę, 
to zaczną się starania o poszerzenie drogi, ponieważ jest to droga publiczna, która powinna 

spełniać wszelkie parametry. 

 

Projekt uchwały dotyczy zaliczenia do dróg publicznych działek, które zostały wymienione  

w uchwale. Nie określamy kategorii tej drogi, powiedział burmistrz. Jeżeli będą wnioski  

o poszerzenie drogi, które są zasadne, wówczas będziemy je realizować. 
 

Radny Eugeniusz Wiatrowski zasugerował, aby na drodze tej pojawiły się informacje 

dotyczące zasad korzystania ze ścieżki oraz jej prawidłowego oznakowania, z 

uwzględnieniem ruchu samochodowego. 

 

Radny Aleksander Pradella przytoczył przepisy dotyczące szerokości dróg dojazdowych oraz 

ich kategorie. 

 

Radny Ireneusz Gospodarek uważa, że jest to wymóg dotyczący skategoryzowania drogi 

wewnętrznej, aby działała w oparciu o prawo ruchu drogowego. Chodzi o to, aby policja 

mogła kontrolować i egzekwować wykroczenia, w przypadku, gdy nie zostaną zachowane 

standardy jej użytkowania. Jednocześnie zapytał, dlaczego wcześniej policja wystawiała 

mandaty, jeżeli nie była to droga publiczna. 

 

Radny Wiesław Dykier również uważa, że zbyt pochopnie podejmujemy tą uchwałę, która tak 

do końca nie jest uregulowana prawnie. Są pewne wątpliwości oraz obawy, zwłaszcza, że są 
tam tereny rolne. W związku z tym zapytał, jaki jest status ścieżki rowerowej z Bytowa do 

Dąbia.  

 

Odnosząc się do ww. wypowiedzi burmistrz Bytowa stwierdził, że nie ma tu żadnego 

drugiego dna ani pośpiechu, jak sugerują niektórzy radni. Jest to normalna procedura. 

Wcześniej również podejmowaliśmy takie uchwały. Jeżeli chodzi o ścieżkę rowerową z 

Bytowa do Dąbia, to jest ona w pasie drogi wojewódzkiej.  

 

Radna Alicja Kiedrowska uważa, że powinniśmy przyjąć tą uchwałę, która uporządkuje 

wszystkie formalnością z nią związane. Idziemy w kierunku, aby pomóc ludziom a nie 

zabraniać. 
 

Radny Tomasz Franciszkiewicz uważa, że w tej sprawie powinno być stanowisko policji, 

cytując zarazem przepisy ustawy z dnia 10.04.2003 r. o szczegółowych zasadach 

przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych oraz ustawy  

o gospodarce nieruchomościami, prosząc radcę prawnego o ustosunkowanie się do tych 

kwestii z podaniem przepisów prawnych, dlaczego policja nie może karać na dotychczasowej 

ścieżce, tylko na drodze publicznej. 

 

W związku z nieobecnością radcy prawnego odpowiedzi na pytania skierowane do niej 

zostaną udzielone w terminie późniejszym, odpowiedział zastępca burmistrza Jacek 

Czapiewski.  
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Radny Eugeniusz Wiatrowski powiedział, że wcześniej być może policja karała mandatami 

użytkowników tej drogi, którzy nie przestrzegali prawa. Ale były to bardzo sporadyczne 

przypadki. Zazwyczaj dotyczyły one niszczenia środowiska quadami oraz zbyt szybką jazdą. 
Obecnie dążymy do tego, aby uporządkować te kwestie. 

 

Radny Leszek Szymczak poprosił o podanie dokładnej nazwy zadania przy złożeniu wniosku  

o dofinansowanie do Urzędu Marszałkowskiego. 

 

Odpowiedzi na ww. zapytanie udzieliła pani Mariola Wejman kierownik Wydz. RLP 

stwierdzając, iż wniosek o dofinansowanie został złożony w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, z osi priorytetowej 11. 

Środowisko. Działanie 11.04. Ochrona różnorodności biologicznej. Tytuł zadania: 

Zrównoważone, edukacyjne i turystyczne udostępnianie unikatowych w skali kraju jezior 

„lobeliowych”. 

 

Radny Aleksander Pradella zgłosił wniosek o zakończenie dyskusji nad ww. projektem 

uchwały.  

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz uważa, że nadal nie otrzymał wyczerpujących odpowiedzi, 

które zgłaszał również na komisji powołując się na przepisy trzech ustaw. Poza tym brak 

stanowiska policji w tej sprawie. W związku z ww. wątpliwościami zapytał, do kiedy należy 

podjąć tą uchwałę oraz jaki jest powód, że należy ją dzisiaj przyjąć.   
 

Wcześniej podejmowaliśmy uchwały zaliczenia dróg do kategorii dróg publicznych i nie było 

żadnych wątpliwości, powiedział burmistrz. Jednocześnie zwrócił się do radnych o przyjęcie 

tej uchwały w wersji przedstawionej Radzie. 

 

W toku dalszej dyskusji radny Tomasz Franciszkiewicz zgłosił wniosek w imieniu Klubu 

radnych Razem dla Bytowa o wycofanie projektu uchwały z dzisiejszej sesji w celu 

ponownego przedyskutowania w komisjach z udziałem przedstawiciela policji oraz radcy 

prawnego. 

 

W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał pod głosowanie ww. wnioski. 

 

Wniosek I - radnego Aleksandra Pradelli o zakończenie dyskusji nad projektem 

uchwały.  
 

W wyniku głosowania: (15-za, p-4, w-1) Rada Miejska wniosek przyjęła.  

 

Wniosek II – Tomasza Franciszkiewicza o wycofanie projektu uchwały z dzisiejszej 

sesji. 
 

W wyniku głosowania: (9-za, p-11, w-0) Rada Miejska wniosku nie przyjęła.  

 

Następnie przewodniczący Rady poddał pod głosownie projekt uchwały w wersji 

przedstawionej Radzie.  

 

W wyniku głosowania Rada Miejska uchwałę Nr XIV/125/2019  przyjęła. Głosowanie: 

(11-za, p-9, w-0). 
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Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 9  

do protokołu. 

 

Szczegółowe wypowiedzi ww. radnych, burmistrzów oraz kierownika Wydz. RLP zawarte są  

 w nagraniu sesji udostępnionym w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w 

Bytowie oraz stanowiącym załącznik do protokołu. 

 

 

 

 

 

c) w sprawie przygotowania przez burmistrza Bytowa projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Bytowie ustalającej zasady i warunki sytuowania obiektów małej architektury, tablic 

reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów 

jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane na 

terenie gminy Bytów (druk nr 104). 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że ww. projekt uchwały złożył Klub Radnych Prawo  

i Sprawiedliwość, który został skierowany do wszystkich komisji stałych Rady Miejskiej  

w Bytowie drogą elektroniczną wraz z opinią radcy prawnego i stanowiskiem burmistrza 

Bytowa w tej sprawie. 

 

Opinia radcy prawnego oraz stanowisko burmistrza stanowi załącznik nr 10 i 11 do 

protokołu. 

 

W związku z tym, iż ww. projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich 

komisjach przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie stanowisk komisji. 

 

Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy w głosowaniu: (3-za, 4-p, w-0) negatywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja Oświaty i Polityki Społecznej projekt uchwały zaopiniowała negatywnie. 

 

Komisja Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska w głosowaniu: (1-za, 4-p, w-0) negatywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Następnie burmistrz Bytowa przedstawił stanowisko odnośnie ww. projektu uchwały 

Podkreślił, że inicjatywa podjęcia uchwały reklamowej w gminie Bytów była rozważana 

przez Urząd w 2016 r. Zostały przeprowadzone bardzo szczegółowe analizy zasadności 

opracowania przedmiotowej uchwały. Udało się ustalić atuty, jak i zagrożenia wynikające 

 z wprowadzenia tej uchwały. Aktualna jest ówczesna konkluzja, że uchwała reklamowa 

mogłaby pomóc w ochronie krajobrazu poprzez zmniejszenie ilości reklam, dbanie o ład  

i porządek w przestrzeni. Niemniej jednak rozpoznano wówczas szereg słabych stron 

wynikających z ewentualnego wprowadzenia uchwały reklamowej. Największe obawy 

budziły wówczas kwestie związane z pobieraniem opłat za umieszczanie reklam. Na tamtą 
chwilę brak było wypracowanych metod i standardów przy sporządzaniu uchwały 

reklamowej oraz zapisów 

określających sposób pobierania opłat za reklamy. Między innymi  z  powyższych  powodów  

postanowiono nie podejmować prac nad przedmiotową uchwałą. Ważnym elementem  
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w działalności burmistrza jak i Rady Miejskiej jest dbałość o dobro i atrakcyjność osiedleńczą 
naszej gminy. Jednym z elementów atrakcyjności osiedleńczej jest swoboda prowadzenia 

działalności gospodarczej. Wysoka atrakcyjność osiedleńczej gminy jest wówczas, gdy 

znajdujemy pewien punkt akceptowany przez mieszkańców, czyli stworzymy takie prawo 

lokalne, które zadba o interesy wszystkich i będzie konsensusem, co oznacza powszechną 
zgodę uzyskaną w wyniku dyskusji, debaty. Mając na uwadze powyższą analizę, pomimo 

wielu obaw i niewiadomych, uważa za właściwe przystąpienie do prac nad tzw. uchwałą 
reklamową. Proponuje jednocześnie, aby w celu ustalenia założeń do przedmiotowej uchwały 

powołać  zespół, składający się z przedstawicieli wszystkich klubów Rady. Przygotowanie 

takiej uchwały jest pracochłonne oraz kosztowne. Zadaniem zespołu byłoby przede 

wszystkim zdefiniowanie najważniejszych problemów związanych z ochroną przestrzeni 

publicznych, określenie zakresu regulacji objętych tzw. uchwałą reklamową na terenie gminy 

Bytów oraz narzędzi niezbędnych do właściwego funkcjonowania przedmiotowej uchwały, 

przygotowanie zarysu projektu uchwały, w tym podzielenie terenu gminy na obszary o 

różnych regulacjach, ustalenie zasad pobierania opłat za reklamy. Obligatoryjna procedura 

prac nad uchwałą reklamową zakłada poznanie opinii mieszkańców dopiero w ramach 

zbierania uwag do projektu uchwały. Zdaniem burmistrza warto znacznie wcześniej zapytać 
mieszkańców o ich oczekiwania względem estetyki przestrzeni publicznej, a przede 

wszystkim o zasadność wprowadzenia nowych regulacji. W związku z tym zadaniem zespołu 

byłoby też przeprowadzenie wstępnych konsultacji społecznych, które pozwolą zarówno na 

ocenę skali występowania problemów krajobrazowych na obszarze gminy, jak i na zbadanie 

nastawienia mieszkańców do proponowanych działań.  

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

W związku z niemożliwością uczestniczenia w dalszej części obrad, jako pierwszy głos zabrał 

radny Adam Leik. Powiedział, iż Komisja dosyć długo dyskutowała nad zaopiniowaniem  

uchwały. Problem jest i należy podjąć pracę w tym zakresie. W imieniu Komisji Oświaty  

i Polityki Społecznej, zgodnie z art. 21 ustawy o samorządzie gminnym złożył wniosek  

o przygotowanie na następną sesję Rady Miejskiej w Bytowie projektu uchwały Rady 

Miejskiej w sprawie powołania Komisji Doraźnej do opracowania założeń do przygotowania 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie ustalenia zasad i warunków 

sytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz 

ogrodzeń, ich gabarytów, standardów jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, 

z jakich mogą być wykonane, na terenie gminy Bytów. 

Sesję opuścił radny Adam Leik. 

Radny Leszek Szymczak odnosząc się do ww. wystąpienia burmistrza powiedział, iż jest to 

celowe działanie, aby wprowadzić opinię publiczną w błąd lub brak znajomości ustawy 

krajobrazowej. To, co znajdzie się w uchwale reklamowej zależy od Rady oraz od burmistrza. 

Uchwała reklamowa mówi, że można wskazywać rodzaje obiektów małej architektury, które 

można wyłączyć. Poza tym przepisy wprowadzone ustawą krajobrazową nie przewidują 
możliwości dochodzenia odszkodowania. Uchwała reklamowa może wprowadzać opłaty i nie 

musi. To zależy od nas. Ponadto, zgodnie z przyjętym regulaminem organizacyjnym Urzędu 

Miejskiego w Bytowie projekt uchwały reklamowej tworzą urzędnicy merytoryczni, w 

zakresie swoich obowiązków, dlatego nie widzi potrzeby zlecenia zadania firmie zewnętrznej. 

Ustawa krajobrazowa dokładnie określa procedurę. Pierwszym krokiem jest przyjęcie 



15 

 

uchwały intencyjnej. Następnie burmistrz niezwłocznie podaje do publicznej wiadomości 

informacje  

o podjętej uchwale. Sporządza projekt uchwały, zasięga opinii, prowadzi uzgodnienia oraz 

konsultacje z mieszkańcami, a następnie przedstawia Radzie do akceptacji. Powołanie 

zespołu jest zbyteczne. Nie można wymagać od radnych, że to oni mają przygotować projekt 

uchwały. Jest to zadanie merytoryczne pracowników urzędu. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Szymczaka przewodniczący Rady stwierdził, że 

ustawodawca nie nakazuje obowiązku przyjęcia przez gminy takiej uchwały. Decyzja należy 

do Rady. Burmistrz Bytowa również nie podziela zdania radnego Szymczaka, co do 

przygotowania projektu uchwały przez merytoryczny Wydział UM w Bytowie. Wiele zadań 

planistycznych zostaje zleconym firmom zewnętrznym. Nie zgadza się także w kwestii 

odszkodowań. Z kodeksu cywilnego można żądać swoich praw. Jeżeli chodzi  

o przeprowadzenie konsultacji społecznych to należy do obowiązków Urzędu, dlatego 

niezbędne jest powołanie zespołu, który określiłby pewne działania. Nie uchylamy się od 

obowiązków. Chcemy, żeby to było zrobione dobrze. W związku z tym prosi o powołanie 

Komisji Doraźnej, zgodnie z wnioskiem Komisji OPS. 

Radna Irena Grzywnowicz przychyliła się do stanowiska burmistrza. Uważa, że temat należy 

poruszyć na zebraniach osiedlowych.  

Radny Bogdan Adamczyk odnosząc się do ww. projektu uchwały powiedział, że nie jest to 

żadna uchwała intencyjna, tylko nakazująca burmistrzowi Bytowa przygotowanie projektu 

uchwały. Uważa, że estetyka reklam w Bytowie z roku na rok coraz bardziej się polepsza, co 

widać na niektórych budynkach, które dzięki reklamom polepszyły swój wizerunek. 

Opowiedział, się jednocześnie za powołaniem zespołu, a na przewodniczącego zespołu 

proponuje radnego Leszka Szymczaka. 

Radny Leszek Szymczak nie podziela zdania radnego Adamczyka w tej kwestii. Powiedział, 

że rolą Rady jest uchwała intencyjna. Ustawodawca wyraźnie wskazuje, kto sporządza projekt 

uchwały reklamowej. Uważa, że projekt ten powinni przygotować pracownicy Wydz. GP 

Urzędu Miejskiego w Bytowie, a nie firma zewnętrzna, czy radni. Apeluje o przyjęcie tej 

uchwały, która uruchomi dalszą procedurę służąc jednocześnie pomocą w dyskusji, czy 

w konsultacjach. Chodzi o to, żeby zrobić to razem. 

W toku dalszej dyskusji burmistrz Bytowa powiedział, iż nie proponuje Komisji Doraźnej 

przygotowania projektu uchwały, lecz jego zarysu o czym mówił w swoim stanowisku. Na 

podstawie zebranych opinii oraz wniosków mieszkańców zostanie przygotowany projekt 

przez burmistrza i pracowników Urzędu. Chodzi o to, żeby zrobić to razem, jak apeluje radny. 

Radny Jerzy Wyczk proponuje, aby w skład zespołu powołać przedstawiciela z Urzędu 

Miejskiego pan Leszka Neubauera. 

Burmistrz Bytowa podkreślił, iż nie widzi konieczności powołania w skład Komisji Doraźnej 

przedstawiciela z Urzędu, ponieważ na każdej komisji stałej są oni obecni, jeżeli jest taka 

potrzeba. 

Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska również uważa, że propozycja burmistrza jest jak 

najbardziej zasadna, aby powołać zespół, w którym mogliby uczestniczyć wszyscy radni, 
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którzy mieliby jakieś pomysły. Chodzi o to, żeby zrobić to razem, żeby potem nie było 

żadnych wątpliwości. 

Radny Aleksander Pradella także opowiedział się za powołaniem zespołu i przygotowania 

zarysu projektu uchwały.  

Radny Leszek Szymczak skierował pytanie do radcy prawnego, czy powstanie zespołu 

inicjuje prace przygotowawcze nad projektem uchwały reklamowej, czy inicjuje to uchwała 

intencyjna Rady Miejskiej. 

W odpowiedzi radca prawny pani Danuta Gawarecka stwierdziła, że zgodnie z art. 37b 

ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym pierwszym krokiem przy podjęciu 

tzw. uchwały krajobrazowej jest uchwała dzisiejsza. Jest to legislacyjny początek tego 

procesu. Żeby rozpocząć formalnie pracę nad tą uchwałą, musi być uchwała intencyjna. Do 

decyzji Rad należy, kiedy należy ją podjąć. W przypadku nie podjęcia tej uchwały, nie ma 

żadnych przeszkód prawnych, aby powołać zespół. 

Burmistrz Bytowa proponuje, aby funkcje przewodniczącego zespołu pełnił radny  

Leszek Szymczak, który jest najbardziej kompetentny w tej sprawie. 

Radny Tomasz Franciszkiewicz również opowiedział się za powołaniem zespołu, w skład, 

którego weszliby osoby kompetentne oraz radni. 

W dalszej części dyskusji poruszono tematy reklam na nieruchomościach stanowiących 

własność prywatną na tle przestrzeni publicznej, na które odpowiedzi udzielał architekt 

miejski Leszek Neubauer. 

Radny Kazimierz Olik powiedział, że nie usłyszał na tej sali żadnego głosu sprzeciwu. 

Wszyscy jesteśmy za. W związku, z czym powinniśmy przyjąć tą uchwałę, która jest zgodna 

z prawem. 

Kolejne pytania dotyczyły tych samych zagadnień, które były poruszane wcześniej. W 

związku z powyższym przewodniczący Rady poddał pod głosownie projekt w wersji 

przedstawionej Radzie. 

W głosowaniu: (za-6, p-11, w-1) Rada Miejska uchwały nie przyjęła.  

 

/W głosowaniu nie wziął udziału: radny Tomasz Franciszkiewicz/ 

 

Projekt uchwały wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 12  

do protokołu. 

 

Szczegółowe wypowiedzi ww. radnych, burmistrzów, architekta, radcy prawnego zawarte są  

 w nagraniu sesji udostępnionym w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w 

Bytowie oraz  stanowiącym załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w sesji. 

 

Po przerwie przystąpiono do omawiania kolejnych projektów uchwał, zgodnie z porządkiem 

obrad. 
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d) w sprawie zmiany uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty (druk nr 113). 

 

Przewodniczący Rady Jan Treder poinformował, że zmiany do projektu uchwały zostały 

szczegółowe omówione na wszystkich komisjach, w związku z powyższym poprosił  

o przedstawienie stanowisk komisji. 

 

Komisja BFR przy 1 głosie przeciwnym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja RWOŚ jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Stanowisko Komisji OPS przedstawił radny Bogdan Adamczyk stwierdzając, iż Komisja 

projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XIV/126/2019 większością głosów przyjęła. 

Głosowanie: (13-za, p-0, w-6). 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 13  

do protokołu. 

 

e) w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się 
domki letniskowe lub innych nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe, wykorzystywanych jedynie przez część roku (druk nr 114). 

 

Zmiany projektu uchwały były szczegółowo omówione na wszystkich komisjach stałych 

Rady Miejskiej w Bytowie, w związku z powyższym przewodniczący Rady poprosił 

o przedstawienie stanowisk komisji. 

 

Komisja BFR projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 

Komisja OPS przy 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja RWOŚ jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 
W wyniku głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XIV/127/2019 przyjęła. Głosowanie:  

(13-za, p-0, w-6). 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 14  

do protokołu. 

 

f) w sprawie uchylenia uchwały o zmiany uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk nr 115). 
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Projekt uchwały podobnie jak wyżej został omówiony na wszystkich komisjach stałych Rady 

Miejskiej w Bytowie. W związku z powyższym przewodniczący Rady poprosił  

o przedstawienie stanowisk komisji. 

 

Komisja BFR projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 

Komisja OPS przy 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja RWOŚ jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głos w dyskusji zabrał radny Leszek Szymczak, który podkreślił, aby Radzie Miejskiej 

przestawiać poprawne uchwały a nie z uwagami RIO. 

 

Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska zapytała, dlaczego stanowiska komisji przedstawia 

jej członek a nie zastępca, który jest obecny na sali. 

 

W odpowiedzi przewodniczący Rady stwierdził, że nie zmienił się skład komisji OPS.  

W przypadku, gdy nie ma przewodniczącego obowiązki te pełni zastępca radny  

Leszek Szymczak, który nie protokołuje posiedzeń komisji. O przedstawienie stanowiska 

Komisji OPS  przewodniczący poprosił radnego Bogdana Adamczyka. 

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XIV/128/2019 przyjęła. Głosowanie:  

(13-za, p-0, w-6). 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 15  

do protokołu. 

 

g) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Bytów na 2019 r. (druk nr  110). 

 

Autopoprawki do projektu uchwały omówiła skarbnik Bytowa Barbara Góra. Poinformowała, 

że autopoprawki dotyczą zwiększenia subwencji oświatowej o kwotę 31 198 zł, po stronie 

dochodów i wydatków budżetowych. 

 

Budżet gminy na rok 2019 po dokonanych zmianach zamyka się po stronie dochodów kwotą 
125 834 101,94 zł. Po stronie wydatków kwotą 137 337 538,94 zł. 

 

W tym miejscu radny Bogdan Adamczyk podkreślił, że zastępca Komisji OPS nie 

współpracuje i nie pisze protokołów z posiedzeń komisji, tak jak zastępcy w innych 

komisjach. Uważa, że temat ten należy w przyszłości rozwiązać. 
 

Po przedstawieniu pozytywnych stanowisk Komisji bez autopoprawek oraz braku dyskusji 

przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XIV/129/2019 przyjęła wraz z autopoprawką. 
Głosowanie: (13-za, p-0, w-6). 
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Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 16  

do protokołu. 

 

h) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bytów na lata 2019-2026 

(druk nr 111). 

 
Autopoprawki zgodnie z projektem uchwały omówiła skarbnik Bytowa Barbara Góra, które 

dotyczą zwiększenia subwencji oświatowej po stronie dochodów i wydatków bieżących. 

 

Po przedstawieniu pozytywnych stanowisk Komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie oraz 

braku dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XIV/130/2019 przyjęła wraz z autopoprawką. 
Głosowanie: (13-za, p-0, w-6). 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 17  

do protokołu. 

 

 

i) w sprawie rozpatrzenia wniosku (druk nr 108). 

 

Projekt uchwały omówił przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji  

Bogdan Adamczyk. Poinformował, że w dniu 14.08.2019 r. do Rady Miejskiej w Bytowie 

wpłynął wniosek radnego Leszka Szymczaka o nadanie przyszłej drodze łączącej ul. 

Przemysłową z ul. Brzozową nazwy ulica Kaszubska. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na 

posiedzeniu w dniu 14.11.2019 r. uznała, że wniosek radnego w chwili obecnej nie może być 
uwzględniony, ponieważ zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym nadanie nazwy ulicy 

może nastąpić wyłącznie dla drogi publicznej. W tej sytuacji, możliwość nadania nazwy 

ulicy, jako drodze publicznej powstanie dopiero po wybudowaniu drogi i jej zaliczeniu 

uchwałą Rady Miejskiej w Bytowie do kategorii dróg gminnych. W związku z tym Komisja 

proponuje, aby wniosek radnego zaliczyć, jako kolejną propozycję nadania nazw ulicom w 

gminie Bytów, która będzie uwzględniana po powstaniu nowych ulic oraz po 

przeprowadzeniu konsultacji  

z mieszkańcami gminy Bytów w tej sprawie. Wobec powyższego, Komisja złożyła wniosek 

do Rady Miejskiej w Bytowie o nie uwzględnienie w chwili obecnej wniosku radnego  

Leszka Szymczaka  o nadanie przyszłej drodze łączącej ul. Przemysłową z ul. Brzozową 
nazwy ulica Kaszubska.  

Stanowiska Komisji. 

Komisja BFR jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Komisja OPS przy 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Komisja RWOŚ przy 1 głosie przeciwnym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

Rady Leszek Szymczak zapytał, dlaczego zmieniono stanowisko Komisji SWP z poprzedniej 
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sesji z pozytywnego na nie uwzględnienie wniosku.  

Taka była decyzja członków komisji powiedział przewodniczący Komisji SWP oraz opinia 

radcy prawnego, do której się dostosowaliśmy odpowiedział radny Aleksander Pradella. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XIV/131/2019 przyjęła. Głosowanie:  

(13-za, p-4, w-2). 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 18  

do protokołu. 

 

i) w sprawie rozpatrzenia wniosku (druk nr 109). 

 

Projekt uchwały omówił przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji  

Bogdan Adamczyk. Poinformował, że w dniu 25.06.2019 r. do Rady Miejskiej w Bytowie 

wpłynął wniosek Stowarzyszenia Kobiet na Rzecz Kobiet i Rodziny w sprawie nazwania ulic, 

parków, skwerów, rond w gminie Bytów imionami polskich kobiet zasłużonych dla polskiej  

i światowej kultury, nauki i historii. We wniosku wymieniono m.in. nazwiska takich kobiet 

jak:  

Maria Skłodowska-Curie,  Irena Sendlerowa,  Maria Konopnicka, Danuta Szafarska. Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 14.11.2019 r. uznała wniosek 

Stowarzyszenia za zasadny. Przy czym nadanie nazw może nastąpić po powstaniu nowych 

ulic  

i rond oraz po przeprowadzeniu konsultacji z mieszkańcami gminy Bytów w tej sprawie.  

W związku z tym, Komisja złożyła wniosek do Rady Miejskiej w Bytowie  

o  uznanie wniosku Stowarzyszenia Kobiet na Rzecz Kobiet i Rodziny z dnia 18.06.2019 r.   

za zasadny. 

 

Stanowisko Komisji stałych odnośnie ww. projektu uchwały były pozytywne. 

 

W dyskusji radny Kazimierz Olik zapytał, dlaczego nie ma identycznego stanowiska jak  

w poprzedniej uchwale, którą przed chwilą przegłosowaliśmy. Są to dwa identyczne wnioski, 

które dotyczą nazw ulic. 

 

Przewodniczący Rady oraz radna Katarzyna Januszewska-Lisińska stwierdzili, że nie są to 

dwa identyczne wnioski. 

 

Radny Aleksander Pradella podkreślił, że zgodnie z wnioskiem radnego Leszka Szymczaka 

oba projekty zostały cofnięte, ponieważ nie były one przegłosowane przez Komisję SWP. 

Obecnie to uczyniono uwzględniając wszelkie procedury prawne. Wnioski te nie zostały 

zaopiniowane negatywnie. 

 

Są to dwa różne stanowiska. W pierwszym przypadku nie uwzględnia się wniosku. Natomiast 

w drugim uznaje się wniosek za zasadny. Jest to zwykła złośliwość, powiedział radny  

Leszek Szymczak. 

 

Po dyskusji przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały.  
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W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XIV/132/2019 przyjęła. Głosowanie:  

(18-za, p-0, w-1). 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 19  

do protokołu. 

 

j) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność burmistrza Bytowa (druk nr 116). 

 

Stanowisko Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawił jej przewodniczący 

Bogdan Adamczyk. Stwierdził, iż Komisja zarzuty zawarte w skardze z dnia 18.11.2019 r. 

uznała za bezzasadne, ponieważ nie doszło do naruszenia przepisów prawa, określonych  

w uchwale Nr XLVII/406/2010 Rady Miejskiej w Bytowie w sprawie trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej gminy Bytów występując z wnioskiem do Rady o uznanie 

skargi za bezzasadną.   
 

Stanowiska Komisji: 

 

Komisja OPS przy 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja RWOŚ jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głos w dyskusji zabrał radny Leszek Szymczak, który zapytał, czy zgodnie z przepisami 

ustawy  

o samorządzie gminnym a w szczególności ze statutem gminy Bytów (zał. nr 4) projekty, 

które opiniuje Komisja Skarg Wniosków i Petycji powinny być zaopiniowane przez inne 

komisje stałe Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Przewodniczący Rady, kieruje poszczególne projekty uchwał do merytorycznych komisji. 

Natomiast projekty uchwał dotyczące skarg są kierowane do wszystkich komisji stałych do 

zaopiniowania. Jeżeli chodzi o skargę radnego, to powinna być ona skierowana do Rady a nie 

bezpośrednio do Komisji Skarg Wniosków i Petycji, powiedział przewodniczący Rady  

Jan Treder. 

 

Radca prawny Danuta Gawarecka stwierdziła, iż z zapisu § 3 ust. 2 statutu gminy Bytów nie 

wynika bezpośrednio, że projekty uchwał powinny być skierowane do zaopiniowania, czy 

zapoznania się do wszystkich komisji Rady. Decyzję w tej sprawie podejmuje 

przewodniczący Rady, który kieruje pracą Rady. 

 

Radny Bogdan Adamczyk uważa, że dobrze się stało, że są one kierowane do wszystkich 

Komisji, ponieważ radni mogą dokładnie zapoznać się ze sprawami. 

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XIV/133/2019 przyjęła. Głosowanie:  

(12-za, p-0, w-7). 
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Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 20  

do protokołu. 
 

Ad. pkt-u 8. 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o wyznaczonych na terenie gminy Bytów 

podmiotach obowiązanych do przyjęcia skazanych w roku 2020 w celu wykonania 

nieodpłatnej, kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie użytecznej 

orzeczonej w zamian grzywny, zgodnie z załączonym wykazem, który stanowi załącznik  

nr 21 do protokołu. 

 

Następnie przewodniczący Rady, zgodnie z art. 21 ustawy o samorządzie odczytał wniosek 

Komisji Oświaty i Polityki Społecznej o przygotowanie na następną sesję Rady Miejskiej  

w Bytowie projektu uchwały Rady Miejskiej w sprawie powołania Komisji Doraźnej  

do opracowania założeń do przygotowania projektu uchwały Rady Miejskiej w Bytowie  

w sprawie ustalenia zasad i warunków sytuowania obiektów małej architektury, tablic 

reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów 

jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane, na 

terenie gminy Bytów.  

Radny Kazimierz Olik zapytał, czy w związku z powołaniem Komisji Doraźnej działamy 

zgodnie z prawem, czy nie musi być w pierwszej kolejności podjęcie uchwały intencyjnej 

o czym mówiła radca prawny. 

 

Radny Aleksander Pradella podkreślił, iż Komisja, która ma powstać ma pomóc w 

opracowaniu pewnych ram oraz wyznaczyć pewne kierunki działania przy podjęciu uchwały 

krajobrazowej.  

 

Przewodniczący Rady również opowiedział się za powołaniem Komisji Doraźnej, która 

będzie miała na celu wypracowanie założeń do projektu uchwały intencyjnej. 

 

Warunkiem rozpoczęcia prac jest podjęcie uchwały intencyjnej powiedział radny  

Kazimierz Olik. Takie było stwierdzenie radcy prawnego.  

 

Zastępca burmistrza Jacek Czapiewski stwierdził, że intencją burmistrza było to, aby nie 

podejmować pochopnie uchwały intencyjnej, lecz dokładnie rozpoznać temat, powołując 

Komisję Doraźną, która wypracuje założenia będące podstawą do podjęcia tego typu działań  

w tym zakresie. 

 

Z tym stwierdzenie nie zgodził się radny Leszek Szymczak. Ustawa dokładnie określa 

procedury. Nie mówi o powołaniu komisji. Jest to tylko zagrywka polityczna. 

 

Po dyskusji przewodniczący poddał wniosek Komisji OPS pod głosowanie. 

W wyniku głosowania: (15-za, p-2, w-2) Rada Miejska wniosek przyjęła. 

Radny Aleksander Pradella poruszył temat protokołowania komisji stałych Rady Miejskiej 

prosząc sekretarza, aby zapis ten był określony w Statucie Gminy Bytów. 

 

W odpowiedzi sekretarz Bytowa stwierdził, że jeżeli wpłynie wniosek z inicjatywą 
uchwałodawczą, wówczas zostanie to uwzględnione. 
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Radny Bogdan Adamczyk również odniósł się do ww. sprawy. Powiedział, iż pamięta czasy, 

kiedy był w opozycji, że przewodniczący Rady Leszek Waszkiewicz obniżył swoją dietę,  
z przeznaczeniem dla zastępców komisji, którzy protokołują posiedzenia komisji. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał, czy zgodnie z opinią naczelnika Wydziału Ruchu 

Drogowego w Bytowie pana Błaszkowskiego policja może podejmować czynności na 

ścieżce.   

 

W odpowiedzi radca prawny stwierdziła, że nie zna dokładnie przepisów o ruchu drogowym. 

Uważa, że tak. Mamy bardzo dużo dróg niezaliczonych do kategorii dróg publicznych, gdzie 

interwencja policji ma miejsce. 

 

W dalszej części sesji wywiązała się dyskusja na temat podjętej uchwały w sprawie zaliczenia 

drogi na terenie gminy Bytów do kategorii dróg gminnych. Zdaniem radnego  

Tomasza Franciszkiewicza uchwała została wymuszona bez opinii prawnej. Radni zostali 

wprowadzeni w błąd.  

 

Radny Kazimierz Olik zapytał radcę prawnego, czy droga wewnętrzna może być drogą 
publiczną. 
 

Nie, odpowiedziała radca prawny. Policja może interweniować, jeżeli doszło do zdarzenia np. 

kolizji.  

 

Kończąc zastępca burmistrza Jacek Czapiewski powiedział, że nikt nikogo nie wprowadził  

w błąd. Chodzi o to, aby zapewnić bezpieczeństwo wszystkich użytkowników tej drogi. 

 

Ad. pkt-u 9. 
Jan Treder, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, podziękował radnym oraz 

zaproszonym gościom za uczestnictwo w obradach, wyczerpując porządek obrad, zamknął 

XIV sesję Rady Miejskiej w Bytowie o godz. 14:40. 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

Urszula Szyszło      Jan Treder   
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